
Protokół Nr 41/10
ze  wspólnego  posiedzenia  komisji  Rady  Miejskiej  w  Lipsku  odbytego  w  dniu  
11 marca 2010 r. w lokalu MGOK w Lipsku, ul. Rynek 23.

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 910, a zakończono o godz. 1200.
Posiedzenie otworzył Pan Wiesław Jarmusik Przewodniczący Rady Miejskiej. 
Na  przewodniczącego  posiedzenia  zaproponował  Pana  Janusza  Bielawskiego

Przewodniczącego Komisji kultury, oświaty i spraw społecznych. Komisje sprzeciwu w tej
sprawie nie zgłosiły. W związku z tym, posiedzeniu przewodniczył Pan Janusz Bielawski.

Protokółowała Irena Baranowska inspektor Urzędu Miejskiego.
W posiedzeniu udział wzięli:

1. Członkowie Komisji: 
    - rewizyjnej,
    - gospodarki i środowiska,
    - kultury, oświaty i spraw społecznych
       według listy obecności załączonej do protokółu.
3. Wiesław Jarmusik  - Przewodniczący Rady Miejskiej
4. Małgorzata Cieśluk - Burmistrz Lipska
5. Krystyna Wasilewska - Główny Księgowy ds. oświaty
6. Anna Kudaj - Skarbnik Gminy
7. Teresa Grabowska - Kierownik ZGK
8. Jerzy Lubak - Ks. Proboszcz Parafii w Lipsku
9. Leszek Zaniewski - instruktor 6 LDHSG „Żubry”

Przewodniczący udzielił  głosu Księdzu Proboszczowi,  który podziękował radnym i
burmistrzowi za wykonanie oświetlenia kościoła w Lipsku.

Przewodniczący Rady podziękował Księdzu Proboszczowi za udział  w posiedzeniu
komisji i zapewnił, że nikt z radnych nie był przeciwny oświetleniu kościoła.

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, który komisje przyjęły bez
uwag.

Porządek obrad:
1. Opracowanie planów pracy komisji na 2010 r.
2. Analiza materiałów na XXXIII sesję Rady Miejskiej w Lipsku.
3.  Sprawy różne wynikające z bieżących potrzeb.

Ad. 1.
Przewodniczący poszczególnych Komisji  przedstawili projekty planów pracy komisji

na 2010 r.
Poszczególne Komisje przedstawione przez przewodniczących projekty planów pracy,

przyjęły bez uwag i postanowiły przedłożyć do zatwierdzenia Radzie Miejskiej  w Lipsku.
            Plany pracy stanowią załączniki do  protokołów poszczególnych komisji.

Ad. 2.
W tym punkcie przedstawiono i omówiono  następujące tematy XXXIII sesji Rady

Miejskiej w Lipsku:
1.  Pani  Krystyna  Wasilewska Główna Księgowa ds.  oświaty  przedstawiła  sprawozdanie  z

wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych  stopniach  awansu
zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Lipsk.

Wyjaśniła,  że  Karta  Nauczyciela  gwarantuje  nauczycielom  na  poszczególnych
stopniach  awansu  zawodowego  wypłatę  jednorazowego  dodatku  uzupełniającego,
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ustalonego proporcjonalnie  do okresu zatrudnienia  oraz osobistej  stawki wynagrodzenia
zasadniczego. Następnie omówiła sposób w jaki należało wyliczyć dodatek.

W dyskusji głos zabrali:
1. Janusz Bielawski powiedział, że Ministerstwo Oświaty Narodowej pisało, iż pieniądze

na  podwyżkę  wynagrodzeń  idą  w  transzach.  Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  tych
pieniędzy wystarczy na następne podwyżki?

Pani Krystyna Wasilewska wyjaśniła, że pieniądze na oświatę idą za uczniem, a nie
nauczycielem. Pieniądze na wypłatę wynagrodzeń musi zapewnić gmina. Nie ma dotacji
na przedszkole i klasy zerowe.

2. Wiesław Jarmusik powiedział, że ważne jest żeby dobrze planować, aby nie płacić za
„nic”. Pieniądze te można przeznaczyć na edukację.

Komisje zapoznały się z przedstawionym sprawozdaniem.
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokółu.

2.  Projekt  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Szkoły  Filialnej  w  Krasnem  wchodzącej  
w skład Zespołu Szkół  Samorządowych  w Lipsku.

Pani  Małgorzata  Cieśluk  Burmistrz  poinformowała,  że  wysłane  zostały  pisma  do
Kuratorium Oświaty i rodziców. Natomiast mieszkańcy chcą żeby budynek przeznaczyć na
świetlicę wiejską.

Pani Irena Baranowska poinformowała, że Kurator Oświaty pozytywnie zaopiniował
zamiar  likwidacji szkoły.

Radny  Pan  Tadeusz  Skokowski  powiedział,  że  dzieci,  które  jeżdżą  do  Lipska  są
zadowolone.  Rodzice  tych  dzieci  też  są  zadowoleni  z  rozwoju   umysłowego  dzieci  i
realizowanego przez gminę dowozu.

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokółu.
3. Pani Anna Kudaj Skarbnik Gminy przedstawiła następujące projekty uchwał:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 r.

Poinformowała,  że  ulegną  zmianie  wydatki  w  gospodarce  mieszkaniowej.  Była
planowana  kwota  1981  zł,  a  teraz  będzie  ona  niższa,  bo  1402  zł,  a  różnicę  579  zł
przeznaczyć  na  zwrot  dotacji  na  dożywianie.,  ponieważ  z  ostatecznego  rozliczenia
wynikło, że trzeba tyle zwrócić dotacji. Na sesji zmianie ulegną tylko te zapisy.
W dyskusji głos zabrali:

- Wiesław Jarmusik zwrócił się z zapytaniem, kto wygrał przetarg na termomodernizację
budynku szkoły w Lipsku?

Pani Burmistrz poinformowała, że POM Augustów, ale trwa sprawdzanie zgodności
dokumentacji przetargowej.

-  Radny  Piotr  Rusiecki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  w  projekcie  uchwały  zostały
uwzględnione wnioski radnych zgłaszane na ostatniej sesji?
Pani Burmistrz wyjaśniła, ze wnioski zaopiniowała negatywnie, ze względu na duże

inwestycje i brak środków.
Pani Skarbnik wyjaśniła wniosek dotyczący zaplanowania wydatków w kwocie 30 tys.

zł na wymianę okien w Kuriance, ze wskazaniem źródła pokrycia, zdjęcie ze szkoły w
Krasnem. Powiedziała, że na remont szkoły w Krasnem nie były planowane środki.

 - Radny Janusz Bielawski powiedział, że było wskazanie żeby zdjąć środki z oświetlenia
ulicznego w Starych Bohaterach  i  przeznaczyć  na chodnik  do przedszkola.  Zwrócił
uwagę, że burmistrz nie wykonuje wniosków radnych.

- Wiesław Jarmusik zaproponował żeby przeanalizować szczegółowo wszystkie zadania
inwestycyjne. Poprosił Panią Skarbnik o omówienie poszczególnych inwestycji.
Pani  Skarbnik  przedstawiła  szczegółowo  załącznik  Nr  4  zawierający  zadania

inwestycyjne na 2010 r.
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Pani  Burmistrz  wyjaśniła,  że  po  rozstrzygnięciu  wszystkich  przetargów,  na  koniec
roku  będą robione wszystkie drobne prace. 

-  Wiesław Jarmusik przy inwestycji „utwardzenie drogi w Starym Rogożynie” zwrócił
uwagę,  że  są  wsie,  którym dokłada  się  do  funduszu sołeckiego.  Następnie  zwrócił
uwagę, że wydatek na oświetlenie w Starych Bohaterach jest bezzasadny i poprosił o
uzasadnienie.
Pani  Burmistrz  wyjaśniła,  że  utwardzenie  600 m drogi  w Starym Rogożynie  było

planowane i dobrze, iż wieś dokłada środki z funduszu sołeckiego. Mieszkaniec Starych
Bohater  prosił  o  uzupełnienie  1  lampy.  Jest  tam  strefa  przygraniczna  i  jest  to
uzasadnione. Zaproponowała żeby radny Topolewski wyjaśnił sprawę z mieszkańcem
swego okręgu wyborczego.

-  Radny Aleksander Topolewski zwrócił uwagę, że sołtys wsi i radny nie wnioskowali w
tej  sprawie.  Wnioski  były  złożone  w  sprawach  ważniejszych  i  nie  zostały
uwzględnione. Ten Pan mieszka 80 - 100 m za wsią, a cała wieś jest oświetlona.

-  Radny Antoni Pietrewicz zwrócił  uwagę, że dyskusja w tej  sprawie jest  zbędna. Są
przepisy i trzeba przeprowadzić rozeznanie, czy jest to zgodne z przepisami.

-  Pani Skarbnik wyjaśniła, że w tym roku można złożyć do Fundacji Biebrzańskiej tylko
jeden wniosek na świetlice wiejskie.

-   Radny  Tadeusz  Krysiuk  zwrócił  się  z  zapytaniem do  Pani  Burmistrz,  dlaczego  na
zebraniach wiejskich mówi, że przez  radę świetlice są nieaktualne? 
Pani Burmistrz wyjaśniła, że rada nie uchwaliła budżetu i dlatego w styczniu nie został

złożony wniosek do Fundacji Biebrzańskiej.
-  Radny Janusz Bielawski  wyjaśnił,  że  rada miała  podstawę żeby odrzucić  budżet,  bo

wnioski radnych nie były brane pod uwagę i nadal nie są brane.
-  Radny Piotr Rusiecki zwrócił uwagę, że wnioski można składać do innych programów,

nie tylko do Fundacji Biebrzańskiej.
-  Radny Antoni Pietrewicz poprosił o wyjaśnienie, jak ma rozumieć budowę świetlicy w

Dulkowszczyźnie, czy jest to priorytetem gminy i jakie gmina poniesie koszta?
-  Radny Piotr Rusiecki wyjaśnił, że trzy lata temu były środki ze sprzedaży gruntu w

Dulkowszczyźnie.  W  bieżącym  roku  wieś  przeznaczyła  fundusz  sołecki.  Będzie
założone  stowarzyszenie,  a  gmina  może  będzie  tylko  partnerem  w  pozyskiwaniu
środków.

-   Radny  Aleksander  Topolewski  zwrócił  się  z  zapytaniem  o  przeznaczenie  środków
finansowych na utwardzenie drogi w Starożyńcach?
Pani Skarbnik wyjaśniła, że środki te znajdują się w załączniku Nr 7 jako dotacja dla

Starostwa Powiatu Augustowskiego.
-  Radna Romualda Prolejko zwróciła się z zapytaniem o dotację w kwocie 1 000 zł dla

Gminy Bargłów Kościelny.
Pani  Skarbnik  wyjaśniła,  że  jest  to  na  obsługę  administracyjną  wspólnie

realizowanego projektu na Internet.
- Wiesław Jarmusik poinformował,  że w takiej  formie zmiany w budżecie nie zostaną

uchwalone,  ponieważ  nie  uwzględniono  wniosków  radnych.  Wyjaśnił,  że
dofinansowanie  na  wymianę  okien  w  budynku  szkoły  w  Kuriance,  wiąże  się  z
utrzymaniem miejsc pracy i pomoc dla ludzi niepełnosprawnych.
Pani  Burmistrz  wyjaśniła,  że  jest  dopiero  początek  roku.  Po  rozstrzygnięciu

konkursów na  wszystkie  inwestycje,  może  zostaną  środki  i  do  końca  roku,  można
będzie wykonać drobne prace takie, jak chodniki.
Komisja zapoznała się z przedstawionym projektem uchwały.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokółu.
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2) w sprawie zasad, sposobu i trybu udzielenia ulg w spłaceniu należności pieniężnych, do
których  nie  stosuje  się  przepisów  ustawy  –  Ordynacja  podatkowa  oraz  warunki
dopuszczalności  pomocy publicznej,  przypadających Gminie  Lipsk lub  jej  jednostkom
organizacyjnym.

Wyjaśniła, że w związku z ustawą o finansach publicznych kilka uchwał musi zostać
odświeżonych i dlatego ten projekt uchwały jest przedkładany pod obrady sesji. Uchwała
jest zbliżona treścią do poprzedniej.
Komisja zapoznała się z przedstawionym projektem uchwały.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokółu.

3)  w  sprawie   nie  wyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  w  budżecie  gminy  na  2011  rok
środków na fundusz sołecki.

Wyjaśniła, że projekty uchwał przedkłada burmistrz i burmistrz jest na stanowisku, że
nie stać gminy na uchwalenie funduszu sołeckiego, dlatego przedkłada projekt uchwały w
sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2011 rok środków
na fundusz sołecki.

W dyskusji głos zabrali:
- radny Aleksander Topolewski zwrócił uwagę, że gmina na fundusz sołecki przeznaczy
250 tys. zł i  jest to tylko 2 % budżetu, ale  może odzyskać 30%. Dzięki funduszowi
sołeckiemu coś zrobi się we wsiach, a tak by nic się nie robiło.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że można odzyskać 20%. Gmina musi szukać oszczędności
w budżecie, bo w przyszłym roku w takiej formie budżetu nie można będzie uchwalić.

- radny Piotr Rusiecki zwrócił się z zapytaniem, skąd pochodzą środki na fundusz sołecki?
Pani Skarbnik wyjaśniła, że z dochodów własnych. Całość dochodów bieżących jest

niższa od wydatków bieżących ponad 1 mln zł. Na stronę dochodową nie ma wpływu.
Natomiast  w  wydatkach  musimy  szukać  oszczędności  i  jedną  z  nich  jest  fundusz
sołecki.

-   radny  Antoni  Pietrewicz  wyjaśnił,  że  środki  na  fundusz  sołecki  nie  pochodzą  z
zewnątrz, a są to nasze własne środki, zabrane z dróg gminnych.

-   radny  Tadeusz  Krysiuk  powiedział,  że  mając  fundusz  sołecki  mieszkańcy  sami
zdecydują na co przeznaczyć środki, np: wieś Skieblewo nakryje świetlicę wiejską.

-  Wiesław Jarmusik powiedział, że propozycja takiej uchwały jest „manipulacją”. Zwrócił
się z apelem do Pani burmistrz żeby nie winić radnych za fundusz sołecki. Rząd dał
narzędzie dla rady żeby mogła wybierać „tak” lub „nie”. Fundusz w kwocie 250 tys. zł
jest dla wszystkich sołectw, a nie jednego sołectwa. Są to rzeczy drobne, które będą
służyły  społeczeństwu  i  do  tego  jest  fundusz.  Zaspakaja  on  najprostsze  potrzeby
mieszkańców  i  trzeba  dać  im  szansę.  Ludzie  wiedzą  jak  najlepiej  te  pieniące
wykorzystać. W inwestycjach znalazły się też zadania opłacane z funduszu sołeckiego.
Inwestycje należy przeanalizować. Ustalić, które zadania są priorytetowe,  a które nie i
wygospodarować środki na fundusz sołecki.
Pani burmistrz wyjaśniła, że fundusz sołecki będzie wtedy uchwalony, jak dochody

bieżące pokryją wydatki bieżące, a obecnie gminy nie stać na uchwalenie funduszu. Za
budżet odpowiada burmistrz.

-   radny  Wojciech  Protasiewicz  porównał  budżet  gminy  do  budżetu  domowego  i
zaproponował  radnym  zastanowić  się  czy  stać  gminę  na  uchwalenie  funduszu
sołeckiego.

-  Pani Skarbnik wyjaśniła, że nie jest przeciwko demokracji lokalnej, ale gminy nie stać
na fundusz sołecki.

- radny Piotr Rusiecki zwrócił się z zapytaniem, czy uchwała jest konieczna?
Pani Skarbnik wyjaśniła, że uchwałę należy podjąć do 30 marca.
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Komisja zapoznała się z przedstawionym projektem uchwały.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokółu.

4.  Pani  Teresa  Grabowska  Kierownik  ZGK  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków dla
Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Lipsku  oraz  wniosek  o  zatwierdzenie  taryf  dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
Kopia wniosku i projekt uchwały stanowią załączniki do protokołu.

Radny  Henryk  Bugieda  zgłosił  do  Pani  Kierownik  ZGK  wniosek  żeby  przy
rozbudowie  oczyszczalni  ścieków  zrobić  coś  z  cofaniem  się  gazów  z  oczyszczalni
ścieków do kanalizacji i zasadzić drzewa od strony miasta.

Komisja zapoznała się z przedstawionym projektem uchwały.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokółu.

5.  Pani  Irena  Baranowska  wyjaśniła,  że  Pani  Elżbieta  Szabałaj  będąca  przedstawicielem
wybranym przez  Radę  Miejską,  złożyła  rezygnację  z  pracy  w Radzie  Społecznej  przy
SPZOZ  w  Lipsku.  W  związku  z  tym  rada  powinna  wskazać  i  wybrać  swego
przedstawiciela.

Radni ustalili, że kandydata do Rady Społecznej zgłoszą na sesji.

Ad. 3.
W tym punkcie przedstawiono i omówiono  następujące sprawy:

1.  Wiesław  Jarmusik  poinformował  o  problemach  mieszkańców  w związku  z  cofniętymi
przez PKS kursami autobusów do Wołkusza i przeprowadzonej w tej sprawie rozmowie z
dyrektorami PKS.

Pani Burmistrz wyjaśniła, że sprawa jest w toku, jak Urząd Marszałkowski przejmie
PKS, to zmieni się.

Następnie zwrócił się z zapytaniem, kto pisał wniosek na SPZOZ?
Pani Burmistrz odpowiedziała, że wniosek składał Dyrektor SPZOZ.

2.  Pan  Leszek  Zaniewski  instruktor  6  Lipskiej  Drużyny  Harcerskiej  Służby  Granicznej
„Żubry” przedstawił prośbę instruktorów i harcerzy o pomoc finansową w kwocie 2 200 zł
z przeznaczeniem na  nagranie i wydanie płyty z piosenkami harcerskimi w wykonaniu
drużyny. Pismo stanowi załącznik do protokółu.

Komisje wniosek zaopiniowały pozytywnie i postanowiły przekazać burmistrzowi do
zaplanowania środków w wydatkach budżetu gminy.

3. Pani Burmistrz  poinformowała, że w dniach 26 - 29 maja odbędą się w Lipsku  Targi.
Warsztaty będą w Białowieży, a w naszej gminie będzie podsumowanie. Gmina nie ponosi
żadnych  kosztów.  Pieniądze  pochodzą  z  Banku Światowego.  Zwróciła  się  z  prośbą  do
radnych o pomoc w organizacji Targów.

Następnie poinformowała, że odbyło się zebranie wiejskie w sołectwie Nowy Lipsk,
na którym ustalono odpłatność za wykonanie przyłączy wodociągowych przez ZGK, tj: 
- wykop i zasypanie - wszyscy płacą jednakowo po 900 zł,
-  przejście pod fundamentami, zamontowanie zaworów antyskażeniowych i zwykłych oraz
liczników 500 zł,

- opłata geodezyjna ok. 270 zł,
- materiały w zależności od długości przyłączy - ponoszą indywidualnie,  uwzględniając
koszty zakupu,

- koszt budowy studzienki ponosi właściciel.
4. Radny Piotr Rusiecki zwrócił się z zapytaniem, dlaczego nikt nie zajmuje się drogą do

Jacznik? Poinformował też o podmyciu krzyżówki w Dulkowszczyźnie.
Pani  Kierownik  ZGK  wyjaśniła,  że  pracę  rozpoczną  wykonywać  na  drogach  jak

zniknie śnieg.
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Na tym protokół zakończono.

Protokół sporządzono w trzech egzemplarzach, po jednym do akt każdej komisji.

Protokółowała Przewodniczący Posiedzenia

Irena Baranowska                  Janusz Bielawski
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